
Protokół
Ł posiedzenia, IV. sesyi V. peryodn Sejmu galicyjskiego z dnia 

15. Grudnia 1886.

Początek o godzinie l l .  minut 20.
Przewodniczący : M arszałek krajow y Jan hr. Tarnowski.
Sekretarze : Stanisław hr. Badeni A. Jędrzejowicz, Władysław ks. Sapieha.
Obecnych posłów 138.
Ze strony c. k. R ząd u : c. k. Namiestnik JE . F ilip Zaleski.
M arszałek konstatuje dostateczną ilość posłów i otwiera posiedzenie.
M arszałek oznajmia, że protokół z 4. posiedzenia uznaje za przy jęty , gdyż żadnych prze

ciw niemu nie wniesiono zarzutów.
M arszałek oznajmia Izbie, że ks. biskup Stupnicki usprawiedliwia czynnościami dyecezyal-

nemi niemożność brania udziału w obradach tegorocznej sesyi sejmowej,
Marszałek uwiadamia Izbę o ukonstytuowaniu się komisyi lustracyjnej i prawniczej.
Komisya lustracyjna obrała przewodniczącym najprz. ks. arcybiskupa Tssakowicza, zastępcą 

p. Mochnackiego, sekretarzem  p. hr. Lasockiego.
Komisya prawnicza zaś obrała przewodniczącym p. Zawadzkiego, zastępcą p. Zolla, sekre

tarzem p. Siengalewicza.
Sekretarz p. hr. St. Badeni odczytuje pismo J. E. p. Namiestnika z dnia 18. Grudnia b. r. 

składające do laski marszałkowskiej jako przedłożenie rządowe projekt do ustawy o zewnętrznych 
odznakach organów straży, do ochrony kultury krajowej ustanowionej i zaprzysiężonej.

M arszałek oświadcza, że przedłożenie to zamieści na jednem z najbliższych posiedzeń Sejmu.
Sekretarz p. St. Badeni odczytuje spis petycyi wniesionych po dzień 15. Grudnia b. r. od

Nr. 113 do Nr. 183 włącznie, które przydzielone następującym  komisyom:
komisyi adm inistracyjnej L. 113, 118, 145.
Komisyi budżetowej L. 114, 120, 121, 122, 126, 129, 130, 132, 133, 134, 185, 136, 138, 

139, 141, 142, 148, 151, 152, 153, 154. 156, 158, 166, 168. 170, 171, 172, 175, 176.
Komisyi szkolnej L. 115, 116, 117, 123, 124, 125, 127, 128, 140, 146, 149, 150, 155, 157, 

159 do 164 włącznie, 167, 169, 173, 177 do 181 włącznie i 183.
Komisyi gminnej L. 119, 131, 137.
Komisyi drogowej L. 143, 182.
Komisyi gospodarstwa krajowego L. 144, 182.
Komisyi petycyjnej L. 147, 165.
Komisyi prawniczej L. 174.
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Przy odczytywaniu petycyi do L. 174 przemawia p. hr Jan  Stadnicki i zgadzając się z wnio
skiem przydzielenia takowej komisyi prawniczej, popiera i zaleca jej uwzględnienie.

Przemawia p. Czerkawski i wnosi przeniesienie petycyi do L. 133 z komisyi adm inistra
cyjnej do komisyi budżetowej.

Izba uchwala zgodnie z wnioskiem p. Czerkawskiego bez rozprawy.
Sekretarz p. A. Jędrzejowicz czyta następujący dostatecznie poparty wniosek :

Wniosek.
Wysoki Sejm raczy uchwalić następującą nowellę do ustawy szkolnej z dnia 25. Czerwca 1873 

o władzach nadzorczych miejscowych i okręgowych dla szkół ludowych.

U s t a w a

z d o i a ..................................... zmieniająca niektóre postanowienia ustawy z dnia 25. Czerwca 1873. r.
dz. u. kr. Nr. 255 o władzach nadzorczych miejscowych i okręgowych dla szkół ludowych.

Zgodnie z uchwałą Sejmu Mojego Królestwa Galicyi i Lodom eryi wraz z Wielkiem Księstwem 
Krakowskiem, postanawiam co następuje.

Art. I.
Artykuły 21, 22, 31, 37 ustawy z dnia 25. Czerwca 1873. dz. u. kr. Nr. 255 o władzach 

nadzorczych miejscowych i okręgowych dla szkół ludowych znosi się w dotychczasowem ich brzmie
niu i mają one opiewać, jak następuje :

§. 21 .

Kraj dzieli się na tyle okręgów szkolnych, ile jest powiatów politycznych, a granice tychże 
są oraz granicami okręgów.

Siedziba politycznej władzy powiatowej jest siedzibą Eady szkolnej okręgowej. Miasta rządzące 
się osobnym statutem, stanowią osobny okręg szkolny.

§. 22 .

W skład Eady szkolnej okręgowej wchodzą:
a) Naczelnik politycznej władzy powiatowej jako przewodniczący;
b) Jeden duchowny z każdego wyznania i obrządku liczącego więcej jak tysiąc dusz w okręgu 

mianowanie duchownego członka Eady szkolnej okręg, należy do wyższej władzy kościelnej,
reprezentanta religii izraelickiej wybierają zwierzchności izraelickich gmin w okręgu ;

c) Dwaj reprezentanci zawodu nauczycielskiego, % których jednego wybierze konferencya okrę
gowa nauczycielska ze swego grona, drugim zaś jest dyrektor seminaryum nauczyciel
skiego, a gdzie taki zakład nie istnieje, dyrektor jednej ze szkół średnich w okręgu szkolnym 
znajdujących się, a w braku takiej szkoły, nauczyciel kierujący jednej ze szkół Indowych 
w okręgu, przez Eadę szkolną kraj. wyznaczony.

d) Dwaj Delegaci Eady powiatowej ;
e) Inspektor szkoluy okręgowy.
Zastępcę przewodniczącego wybiera Eada szkolna okręgowa ze swego grona bezwzględną 

większością głosów.
§. 31.

Minister wyznań i oświecenia zamianuje na wniosek Eady szkolnej krajowej potrzebie odpo
wiadającą liczbę okręgowych inspektorów szkolnych.

Jeżeli jednemu inspektorowi szkolnemu okręgowemu pornczone będą szkoły w dwu okrę
gach, oznaczy Eada szkolna krajowa siedzibę inspektora.

Dla każdego okręgu, liczącego co najmniej sześćdziesiąt szkół, ustanowiony być winien osobny 
inspektor. Naukę religii pod względem dogmatycznym nadzoruje władza duchowna.
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§• 37.
W imieniu Rady szkolnej okręgowej załatwiać będzie bieżące czynności Wydział wykonawczy, 

do którego należą:
a) Przewodniczący Rady szkolnej okręgowej lub jego zastępca;
b) Inspektor szkolny okręgowy;
c) Członek Rady szkolnej okręgowej w miejscu siedziby tejże Rady zamieszkały, a do tej 

funkcyi przez Radę szkolną okręg, przeznaczony.
W razie jeżeli siedziba inspektora szkolnego okręgowego jest w innym okręgu (§. 32), wchodzi 

w skład Wydziału wykonawczego drugi członek Rady szkolnej okręgowej w miejscu zamieszkały.
Nieobecność któregobądź z członków Wydziału wykonawczego wymienionych pod b) i c),

0 ile nie była spowodowaną winą przewodniczącego, nie wstrzymuje czynności tegoż Wydziału.

Art. IL
Wykonanie niniejszej ustawy poruczam Mojemu Ministrowi wyznań i oświaty.

W nioskodawca Stanisław Badeni.
Gorayski, Adam Sapieha, Dembowski, Męciński, Koziebrodzki, Gnoiński, Langie, Romer, Sta

nisław Stadnicki, Romanowiez, Jędrzejowie?, Adam, Brykczyński, Gniewosz, Piłat.
Marszałek oświadcza, że wniosek powyższy traktow any będzie regulaminowo.
Sekretarz p. hr Stanisław Badeni czyta następującą interpelacyę do .TE. p. Namiestnika 

jako kumisarza rządowego:
Interpalacya

do JE . pana Namiestnika jako komisarza rządowego.
Uchwałą z dnia 31. Grudnia 1885 wezwał Wysoki Sejm c. k. Rząd „o wydanie stosownych 

poleceń c. k. Władzom skarbowym, aby przy wymiarze należytości od interesów prawnych, 
dokumentów i czynności urzędowych, jakoteż przy wymiarze należytości ekwiwalentowych, uwzglę
dniane były z urzędu także te wszystkie przepisy, które wpływają na obniżenie wymiaru nale
żytości, a względnie na uwolnienie od należytości ekwiwalentowej. tudzież aby przed prawo
mocnością wymiaru nie ściągano należytości w drodze egzekucyi, w końcu, aby urząd wymiaru 
należytości bezpośrednio był odpowiedzialnym za wymiar tak z a  wysoko, jak  i za nisko obliczony.

Gdy W ydział krajowy w ciągu roku bieżącego poruszył tę sprawę w c. k. Prezydyum Na
miestnictwa, toż Prezydyum oznajmiło, że decyzja  c. k. Ministerstwa skarbu, któremu powyższa 
uchwała przedłożoną została, jeszcze nie nadeszła, że jednak c. k. krajowa Dyrekcya skarbu 
wydała pod dniem 5. Marca 1886 do 1. 177[pr. rozporządzenie do wszystkich c. k. Urzędów 
podatkowych, c. k. powiatowych Dyrekcyj skarbu i c. k. Urzędu wymiaru należytości we Lw o
wie, zalecające tym władzom jaknajściślejsze przestrzeganie obowiązujących przepisów w postę
powaniu przy wymiarze należytości prawnych.

Zważywszy, że w przytoczonem powyżej rozporządzeniu c. k. krajowej Dyrekcyi Skarbu 
pominiętą została sprawa wymiaru należytości ekwiwalentowej. objęta powyższą uchwałą Sejmu,

zważywszy, że w ciągu roku bieżącego wielokrotnie się zdarzało, że władze skarbowe we
zwały do płacenia należytości ekwiwalentowej takie stowarzyszenia i korporacje, które w moc 
ustawy są wolne od tej opłaty, podpisani pozw alają sobie wystósować do JE. pana Namiestnika 
jako  komisarza rządowego zapytanie:

1) Z jakich powodów c. k. krajowa Dyrekcya Skarbu pominęła w swojem rozporządzeniu 
z 5. Marca 1886. sprawę wymiaru należytości ekwiwalentowych,

M czy c. k. Rząd zamyśla w najbliższej przyszłości polecić c. k. urzędom podatkowym
1 c. k. urzędowi wymiaru należytości, aby nie wdrażały wymiaru należytości ekwiwalentowej 
względem tych stowarzyszeń i korporacyj, które w moc obowiązujących ustaw od obowiązku 
płacenia tei należytości są uwolnione.

We Lwowie dnia 15. Grudnia 1886. Bernard Goldman.
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Ks. Kopyciński, W aygart, Hausner. Simon. Czerkawski, H enryk Janko, Mroczkowski, Gross, 
Merunowicz, Skalkowski, Romanowicz, Pławieki, J. Kapri, Fruchtm an, Rosner.

M arszalek oświadeza, że interpelacya ta udzieloną zostanie JE . p. komisarzowi rządowemu.
Przystąpiono do porządku dziennego, którego pierwszym punktem je s t:
Pierwsze czytanie wniosku p. Adama Sapiehy w przedmiocie nauki języka niemieckiego w szko

łach średnich.
P. ks. Adam Sapieha prostuje omyłkę druku — mianowicie w 8. wiersza opuścić należy 

po wyrazie ,,skuteczniejszy“ wyraz , , c e lo w i “ — następnie uzasadnia swój wniosek i pod 
względem formalnym wnosi odesłanie takowego do komisyi szkolnej.

Izba uchwala zgodnie z wnioskiem ks. A. Sapiehy bez rozprawy.
Następuje pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału krajowego o krajowych niższych szko

łach rolniczych.
Sprawozdawca poseł W ereszczyński wnosi odesłanie tego przedmiotu do komisyi gospo

darstw a krajowego.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału krajowego o Banku krajowym.
Sprawozdawca p. W ereszczyński v, nosi odesłanie tego przedmiotu do Komisyi bankowej.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje pierwsze czytanie sprawozdania W ydziału krajowego w przedmiocie potrzeb 

kwaterunkowych c. k. żundarmeryi we Lwowie
Sprawozdawca p Bereżnicki wnosi odesłanie tego przedmiotu do komisyi budżetowej.
Izba uchwala ten wniosek bez rozpraw y.
Następuje pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału krajowego z petycyi gmin Podhorce, 

Zaborcę, Huta Werchobuzka, Opaki, Hucisko Oleskie, Pobocz, Sassów, Majdan Pieniaki i Ho- 
łubica względem przeniesienia siedziby c. k. Sądu powiatowego z Oleska do Podhorzec, tudzież 
gmin Koltowa, Oleska, Jasionowa i okolicznych w tej sprawie podanych.

Sprawozdawca p. Bereżnicki wnosi odesłanie tego przedmiotu do komisyi prawniczej.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje sprawozdanie Wydziału krajowego z petycyj wniesionych z prośbą o zezwolenie 

na pobór dodaików gminnych do podatków bezpośrednich w stopie przewyższającej 50°|0.
Sprawozdawca p. Smolka czyta sprawozdanie powyższe z następującym wnioskiem W y

działu krajowego:
W ysoki Sejm raczy uchwalić:
Następującym gminom zezwala się pobierać w roku 1886. w ymi enione dodatki do podatków 

bezpośrednich w celu pokrycia potrzeb gm innych:
I. w powiecie Bialskim:

1) gminie Bór wilkowicki 6 8 ^  sześćdziesiąt ośm od sta;
2) gminie Kańczuga 6 5 ^  sześćdziesiąt pięć od s t a ;
3) gminie Kruki sześćdziesiąt ośm od sta;
4) gminie Stara wieś dolna, 6 1 ^  sześćdziesiąt jeden od sta;

II w powiecie Lwowskim :
5) gminie Zagródki 137^  sto trzydzieści siedm od sta  ;

III. w powiecie R aw skim :
6) gminie Lubycza miasteczko 82V2^  ośmdziesiąt dwa i pół od sta ; i
7) gminie Olszanka 6 1 ^  sześćdziesią jeden od sta.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje sprawozdanie Wydziału krajowego z petycyi reprezentacyi mmsta powiatowego 

Podhajce w sprawie zezwolenia na pobór 8 0 ^  dodatku gminnego do podatku konsumcyjnego od 
m ięsa i wina, tudzież opłaty po 1 zł. 20 ct. od 100 kilogramów nafty.



Sprawozdawca p. Smolka czyta sprawozdanie powyższe z następującym wnioskiem W y
działu krajow ego:

W ysoki Sejm raczy ; owziąć uchwałę następującej treści:
Gminie miasteczka powiatowego Podhajce zezwala się w latach 1888. włącznie do 1892. 

pobierać 8 0 ^  dodatek gminny do 'podatku konsumcyjnego od mięsa i wina.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następnie odczytuje sprawozdawca następujący projekt ustaw y:

U s t a w a
z d n i a ............................ zezwalająca gminie miasteczka Podhajce pobierać w latach 1887, 1888,
1889, 1890 i 1891. opłatę 1 zł. w. a, od 100 k logramów nafty do gminy wprowadzanej i w niej 
zużywanej.

Zgodnie z uchwalą Sejmu Mojego Królestwa Galicyi i Lodomeryi z W ielkiem Księstwem 
Krakowskiem postanawiam jak  następuje:

Art. I.
Gminie m iasteczka Podhajce w powiecie Podhajeckim zezwala się pobierać w latach 1887, 

1888, 1889, 1890. i 1891. po jednym złotym wal. austr. od stu kilogramów nafty w obręb tej 
gminy wprowadzanych i w niej zużywanych.

Art. II.
Do uiszczania tej opłaty obowiązany jest każdy, kto naftę wprowadza w obręb gminy, 

bądź to na własny użytek, bądź w celach przetw arzania lub dalszego rozprzedawania jej w obrę
bie gminy.

Art. III.
Opłata ta  cięży jedynie na konsumcyi miejscowej, nie może przeto obciążać produkcyi, ani 

obrotu handlowego.
Art. IV,

Wykonanie tej ustawy poruezam Mojemu Ministrowi spraw wewnętrznych.
W rozprawie ogólnej nikt głosu nie żąda, a Izba przystępuje do rozprawy szczegółowej.
Sprawozdawca czyta pojedyncze ustępy, tytuł i wstęp, które Izba uchwala.
Uchwaliwszy następnie na wniosek sprawuzaawcy przystąpić do trzeciego czjdania bez 

czytania, uchwala Izba wszystkie ustępy projektu ustawy, oraz tytuł, i wstęp w trzeciem czytaniu.
Z kolei następuje drugie czytanie sprawozdania Wydziału krajowego w przedmiocie w yłą

czenia przysiółka „ChatkD ze związku gminy „Jastrzębków “ a przyłączenia go do gminy „Sroki 
ad Szczerzec11 w powiecie Lwowskim.

Sprawozdawca p. Piłat czyta sprawozdanie komisy: administracyjnej w powyższym przed
miocie z następującym  projektem u s ta w y :

U s t a w a
z dnia . . . .  obowiązująca w Królestwie Galicyi i Lodomeryi z Wielkiem Księstwem K ra
kowskiem co do wyłączenia przysiółka „C hatki11 ze związku gminy „Jastrzębków “, a przyłącze

nia go do gminy „Sroki ad S zezerzec^w  powiecie lwowskim.

Zgodnie z uchwalą Sejmu Mojego Królestwa Galicyi i Lodomeryi z Wielkiem Księstwem 
Krakowskiem, rozporządzam :

Art. I.
Przysiółek „Chatki11 w powiecie lwowskim, zostaje wyłączonym ze związku gminy Ja- 

strzębków, a wcielonym do gminy „Sroki ad Szczerzee11.

Protokół i .  posiedzenia z dnia 15. Grudnia 1886. 5
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Art. II.

Granicę między gminami „Jastrzębkow em “ a „Srokami ad Szczerzec“ ma odtąd stanowić 
linia między parcelami gruntowemi 1.103, 1.101, 1.063, 1.201, 1.202, 1.247/, 1.204 i 1.138]a 
z jednej, a parcelami 766j2, 1.062, 1.061, 1.072, 1.076, 1.077, 1.247/2, 1.081 i 1.141 tak, że 
grunta położone ku wschodowi od tej linii należeć m ają do „Srok ad Szczerzec11, grunta zaś 
leżące ku zachodowi od niej pozostają przy gminie „ Jastrzębkowie".

Art. III.
W ykonanie tej ustawy poruczam Mojemu Ministrowi spraw wewnętrznych.
W rozprawie ogólnej nikt głosu nie żąda, a Izba przystępuje do rozprawy szczegółowej.
Sprawozdawca czyta pojedyncze ustępy, ty tu ł i wstęp, które izba uchwala.
Uchwaliwszy następnie na wniosek sprawozdawcy przystąpić do trzeciego czytania bez czy

tania, uchwala Izba wszystkie ustępy projektu ustaw y, oraz tytuł i w stęp w trzeciem czytaniu.
Z kolei następuje sprawozdanie komisyi administracyjnej z petycyi Eady gminnej M ikoła

jowie i Sierakowic, powiatu Tarnowskiego o zarządzenie, ażeby pojedynczy członkowie gminni 
podatki od gruntów, położonych w gminach Łętowice i Łukanowice powiatu Brzeskiego uiszczać 
mogli w Mikołajowcach.

Sprawozdawca p. Chamiec odczytuje sprawozdanie powyższe z następującym  wnioskiem 
komisyi adm inistracyjnej:

W ysoki Sejm raczy uchw alić:
Nad petycyą Eady gminnej Mikołaj owice i Sierakowice o zarządzeniu, ażeby pojedynczy 

członkowie gminni podatki od gruntów , położonych w gminach Łętowice i Łukanowice powiatu 
Brzeskiego, uiszczać mogli w Mikołajowicach, przechodzi się do porządku dziennego.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje sprawozdanie komisyi administracyjnej z petycyi Wydziału powiatowego w Bu- 

czaczu w sprawie podwyższenia taks za podwody.
Sprawozdawca p. Adam Jędrzejowicz odczytuje sprawozdanie powyższe z następjącym wnio

skiem komisyi administracyjnej :
W ysoki Sejm raczy uchwalić:
Petycyę Wydziału powiatowego w Buczaczu odstępuje się Wydziałowi krajowemu z polece

niem ponownego udania się do c. k. Eządu o zmianę taryfy podwodowej na podstawie słusznego 
i stosunkom kraju odpowiedniego wynagrodzenia i zdania sprawy na najbliższej sesyi.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje sprawozdanie komisyi adm inistracyjnej z petycyi osad Pawłów i Krzywe w po

wiecie Jarosławskim  o wyłączenie ze związku gminy Maydan i utworzenie z nich samoistnej gminy.
Sprawozdawca p. Max odczytuje sprawozdanie powyższe z następującym  wnioskiem ko

misyi adm inistrasyj nej:
W |jjoki Sejm raczy uchwalić:
Petycyę osad Pawłowa i Krzywego o wydzielenie ze związku gminy Maydanu i utworze

nie z tych osad samoistnej gminy, przekazuje s:ę Wydziałowi krajowemu do zbadania i przedło
żenia z odpowiednim wnioskiem na najbliższej sesyi sejmowej.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Sekretarz p. St. hr. Badeni czyta następujący dostatecznie poparty wniosek:

W n i o s e k
W ysoki Sejm raczy uchwalić :
Sejm wyraża życzenie, aby sesye Sejmowe corocznie tak  były zwoływane, by Sejm bez 

kolizyi z innerni ciałami ustawodawczemi mógł obradować przez czas dłuższy niż dotąd, — a wy- 
starczającj7 do spełnienia zadań, Sejmowi poruczonych. W nioskodawca •.

Tadeusz Komanowicz



Protohól 4. posiedzenia z dnia 15. Grudniu 1886. 7

Ks. Dr. Kopyciński, Henryk Janko, Mroczkowski, Smarzewski, Skałkowski, Struszkiewicz, 
Goldmann. Płaziński, Feliks Pławicki, Goraystu, Jaworski, Merunowicz, Chamiec, Biliński, Gross, 
Langie, Czerkawski, Rosner, W. Sapieha, Kapri, Leniński, Piłat, Weigel, Chrzanowski, Hoszard, 
A. Sapieha, Czartoryski Łubieński, Bereżnicki. W aygart, W. Koziebrodzki, Z. Dembowski. Gno- 
iński, Majer, Zawadzki, Mandyczewski, Brykczyński, St. Badeni, J. Gnoiński, Wierzbicki, Siemi- 
gimowski, Sanguszko, Tyszkowski, Abraharaowicz, Madeyski, Gniewosz, Małecki, Siczyński, T. 
Dzieduszycki, W. Dzieduszycki, Mazaraki, Męciński, Rey, Hausner, Fruchtman, Kochanowski, Simon, 
Wereszczyński, Czajkowski, Lasocki. Rybicki, Henzel, Korytowski, St. Stadnicki, Augustynowicz, 
Ochrymowicz, Romańczuk, Onyszkiewicz, Kaszewko, Kaczała, Antoniewicz, Szeptycki, Słonecki, Zoll.

M arszałek oświadcza iż wniosek ten traktowany będzie podług przepisów regulaminu.
Marszałek uwiadamia Izbę, że komisya bankowa ukonstytuowała się obierając przewodni 

czącym p. Smarzewskiego, zastępcą p. hr. Kazimierza Badeniego, sekretarzem  p. Gorayskiego.
Po wyczerpaniu porządku dziennego Marszałek zam yka posiedzenie i naznacza następne na 

dzień 17. Grudnia b. r. godz. 11. przed południem.
Porządek dzienny zostanie pp. posłom rozesłanym.

Koniec posiedzenia o godz. 12. min. 40 po południu.

M arszałek k ra jo w y :
J a n  hr. T a r n o w s k i .

Sekretarze :
Stanisław h r .  Badeni. 

A. Jędrzejowie/.



Spis  p e ty c y j
wniesionych po dsicń 15. Grudnia 1886.

113. Wydział Rady powiatowej w Sanoku pp. Słoneckiego, o zmianę §. 38 ustawy o ochronie 
własności polnej.

114. Zarząd główny Tow arzystw a pedagogicznego pp. Goldmanna, o subwencyę na wydawni
ctwo czasopisma „Szkoła“.

115. Ten sam — pp. M ajera, o zmianę ustawy szkolnej z dnia 2. Maja 1873. tyt. I  i III.
116. Ten sam — pp. St. Badeniego, o zmianę ustawy szkolnej z 2. Maja 1873. tyt. II.
117. Ten sam — pp. Małeckiego, o zmianę ustawy szkolnej z dnia 2. Maja 1873. ty t. IV.
118. W ydział powiatowy w Grybowie pp. Romera, o zmianę § 38. ustawy o ochronie własności 

polnej.
119. Wydział powiatowy we Lwowie pp. Abrahamowicza, o zmianę §. 96. ustaw y gminnej.
120. Petronela Dydyk wdowa po nauczycielu, pp. Abrahamowicza, o zapomogę.
121. Lubina K rasicka wdowa po nauczylu, pp. Szeptyckiego, o zapomogę.
122. Winnicki Stanisław nauczyciel szkoły ludowej w Przemyślanach , pp. Romana Potockiego,

0 zaliczkę na płacę lnb o zapomogę.
123. Antoni Senica nauczyciel w Żydatyczaeh, pp. Merunowicza, o podwyższenie płacy.
124. Rada szkolna miejscowa w Pustomytach, pp. Abrahamowicza, o podwyższenie płac dla tam 

tejszych nauczycieli.
125. R ada szkolna miejscowa w Woli Justow skiej, pp. Zolla, o podwyższenie płacy dla tam tej

szych nauczycieli.
126. Rada szkolna miejscowa w Przegini, pp. Mieroszowskiego, z prośbą Jacka Musiała nau

czyciela, o zapomogę.
127. Rada szkolna miejscowa w Zimnowodzie, pp. Merunowicza, o podwyższenie płacy dla tam 

tejszych nauczycieli.
128. Michał Zacharyasz, dyrektor szkoły ludowej w Jaśle, pp. ks. Kopycińskiego, o trzeci doda

tek pięcioletni.
129. Komitet ratunkow y dla pogorzelców Ulanowa, pp. St. Jędrzejowicza, o zapomogę 3.000 zł.

1 pożyczkę bezprocentową w kwocie 50.000 zł.
130. Komitet Towarzystwa rolniczego krakowskiego, pp. Struszkiewieza o subwencyę na w yda

wnictwo Tygodnika rolniczego krakowskiego.
131. Wydział powiatowy w Mielcu, pp. Reya, w sprawie przymusowej asekuracyi budynków od 

ognia.
132. Ruska bursa w Brzeżanach, pp. Rom ana Potockiego, o zapomogę.
133. Szaszkiewiczowa Julia, pp. Merunowicza, o zapomogę.
134. Ksiądz Emil Sieniewicz pp. Langiego, o zapomogę w kwocie 300 zł.
135. Eleonora Rondewald wdowa po konduktorze dróg krajowych, pp. Romana Potockiego, o za

opatrzenie dła niej i małoletnich dzieci.
136. Karolina F ilipecka sierota po konduktorze dróg krajowych, pp. Stan. Jędrzejowicza, o za

pomogę.



137. Zwierzchność gminy Mielec, pp. Reya, o przedłużenie prawa poboru opłat od napojów spi
rytusowych.

138. Gmina Harklowa, pp. Pławickiego, o zapomogę na wykończenie budynku szkolnego.
139. Zwierzchność gminy Krow odrzy, pp. Mieroszowskiego, o zasiłek na budowę szkołj.
140. W ydział powiatowy w Nowym-Targu, pp. Eomera, o przeniesienie siedziby Eady szkolnej

okręgowej z Myślenic do Nowego-Targu.
141. Ludwika Leśniowska, pp. Stan. Tarnowskiego, o zapomogę.
142. Komitet parafialny w Hołynie, pp. Mazarakiego, o zapomogę na budowę cerkwi.
143. Wydział powiatowy w Kałuszu, pp. M azarakiego, o subwencyę na budowę drogi z Kałusza 

do Kopanki.
144. Adam Tabaczyński, pp. Struszkiewicza o zwrot części kosztów regulacyi brzegów Dunajca 

pod Wróblo wicami.
145. Gmina Medenice i wiele innych, pp. Stan. Tarnow skiego (jun.) o kreowanie apteki w Me- 

denicach.
146. Ecprezentacye g m in : Balińce, Buczaczki i Trofanowee, pp. Kuczkowskiego w przedmiocie 

wymierzania płac dla nauczycieli ludowych.
147. Iwan Popiwczuk były wójt w Zabiu, pp. Zolla, o uwolnienie go od obowiązku zapłacenia 

kosztów komisyjnych w kwocie 205 zł. 98 ct. przez Wydział krajow y nań nałożonych.
148. Kozaka Piotrowska wdowa po dyetaryuszu Wydziału krajowego, pp. Polanowskiego, o za

pomogę.
149. Grono nauczycieli szkoły ludowej w Kowaczycach, pp. Kopycińskiego, o podwyższenie płacy
150. Kada szkolna miejscowa w Łężynach, pp. Kopycińskiego, o uznanie tam tejszej szkoły za 

etatową.
151. Franciszek Maciejowski starszy nauczyciel przy szkole w Dąbrowie, pp. Kopycińskiego, 

o zaliczkę na płacę.
152. Stefan Kawczyński nauczyciel w Kadobnej, pp. Kopycińskiego, o zapomogę.
153. Koktorat szkoły politechnicznej we Lwowie, pp. Smolkę, o subwencyę na nauko ve exkur- 

zye dla słuchaczów tejże szkoły.
154. Towarzystwo Ochronek Chrześciańskich we Lwowie, pp. Komanowicza, o subwencyę na r. 1887.
155. Zarząd główny Towarzystwa pedagogicznego, pp. Komanowicza, o dodatek dla nauczycieli 

kierujących szkołami 2-klasowemi.
156. Karolina Laskowska wdowa po dyetaryuszu szpitala krakowskiego, pp. Komanowicza o za

pomogę.
157. Józef Piórkiewicz starszy nauczyciel przy szkole im. św. Maryi M agdaleny we Lwowie, 

pp. Eomanowicza, o wliczenie 2 1ja la t służby przedetatowej do czasu wpływającego na wy
miar emerytury.

158. Wydział „Przytuliska" na uniwersytecie wiedeńskim, pp. Kopycińskiego, o subwencyę.
159. Rada szkolna miejscowa w Kozielnikach, pp. Merunowicza, o podwyższenie płacy tam tej

szemu nauczycielowi.
160. Rada szkolna miejscowa w Sołonce wielkiej, pp. Merunowicza jak  wyżej.
161. Kada szkolna miejscowa w Podborcach, pp. Merunowicza, jak  wyżej.
162. Kada szkolna miejscowa w Żubrzy, pp. Merunowicza, jak  wyżej.
163. Nauczyciele szkół ludowych męskich w Kołomyi, pp. Kuczkowskiego, o podwyższenie płacy.
164. Rada szkolna miejscowa w Brzeziu, pp. Mieroszowskiego, o podwyższenie płacy tam tej

szemu nauczycielowi.
165. Gmina Falkenberg, pp. Tyszkiewicza, o odpisanie zaległych należytości ciążących na gminie.
166. Kubik Gustaw nauczyciel w Kozielnikach, pp. Merunowicza, o zapomogę.
167. Grzegorz Kulczycki kierewnik szkoły etatowej w Kołomyi, pp. Kuczkowskiego, o policzenie 

la t służby przedetatowej i przyznanie trzeciego dodatku pięcioletniego.
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168. P iotr Bociański emeryt, nauczyciel, pp. M‘eroszowskiego o zapomogę.
160,. Zarząd główny Towarzystwa pedagogicznego, pp. Majera w sprawie zwrotu kosztów z po

wodu przeniesienia nauczycieli.
170. Ten sam — pp. W ierzbickiego, o subwencyę dla szkoły przemysłowej w Jarosławiu.
171. Ten sam — pp. Wierzbickiego, o subwencyę dla szkoły przemysłowej w Nowym Sączu.
172. Ten sam — pp. Wierzbickiego o subwencyę dla szkoły handlowo-przemysłowej w Tarnowie.
173. Ten sam — pp. Czerkawskiego w sprawie bezzwłocznego zastępstw a chorych nauczycieli.
174. Gmina m iasta Czchów i 20 innych, pp. J. Stadnickiego, o ustanowienie c. k. Sądu powia

towego w Czchowie.
175. Stanisława Heumann, pp. Zolla, o stypendyum na kształcenie się w śpiewie.
176. Eugenia Jaroszyńska wdowa po oficyale lwowskiego szpitala, pp. Zolla, o podwyższenie 

pensyi wdowiej.
177. W ydział powatowy w Myślenicach, pp. Lasockiego, o zmianę art. 18. ustawy z dnia 2. Lu

tego 1885.
178. Julia Chomińska wdowa po nauczycielu, pp. Lenińskiego, o zwrot ściągniętych z kw artału 

pośmiertnego zaległych wkładek na fundusz emerytalny.
179. B ada szkolna miejscowa w Mostach wielkich, pp. Lenińskiego. o przekształcenie tamtejszej 

szkoły na 3-klasową.
180. Konkurencya szkolna w W yciążach, pp. St. Tarnowskiego, o podwyższenie płacy tam tej

szemu nauczycielowi.
181. W ydział powiatowy w Czortkowie, pp. Gnoińskiego, o utorzenie szkoły  średniej w Czort 

kowie.
182. W ydział powiatowy w Jarosławiu, pp. Koziebrodzkiego, o subwencyę na utrzymanie inży

niera dla robót melioracyjnych w powiecie.
183. Nauczyciele i nauczycielki szkół ludowych miasta Drohobycza, pp. Ochrymowicza, o pod

wyższenie ich płac dotychczasowych.

Z .Drukami Ludowej we Lwowie.


